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KOLUMNI

SINUHE WALLINHEIMO

TAKANA ON  
KASVANEEN  
RIIPPUVUUDEN 
VUOSIKYMMEN.”

Keski-Suomen 
seuraava 
vuosikymmen  
vaatii pelisilmää

S
uomi viettää 102. itsenäisyyspäivää 
vaiherikkaan vuosikymmenen päät-
teeksi. Itse kutsuisin mennyttä vuosi-
kymmentä kasvaneen riippuvuuden 
ajaksi. Tämä näkyy erityisesti neljässä 
2010-luvun keskustelua vallinneessa 
teemassa eli teknologiassa, taloudessa, 
ympäristössä ja turvallisuudessa.

Teknologian puolella, halusimme 
tai emme, olemme entistä riippuvaisempia uuden tek-
nologian mukanaan tuomista sovelluksista. Taloudessa 
vuosikymmenen mittaan koetut kriisit niin meillä kuin 
muullakin ovat tavalla tai toisella osoitus talouden 
globalisaatiosta ja siihen perustuvan keskinäisriippu-
vuuden lisääntymisestä.

Ympäristöasioissa tieto on lisännyt tuskaa: ilmaston-
muutos tai vaikkapa merien roskaantuminen on koko 
tulevaisuudelle valtava uhka. Meitä kaikkia tarvitaan 

yhdessä näiden uhkien torju-
misessa. Turvallisuusasioissa 
keskinäisriippuvuus on myös 

suurta. Vain kansainvälisellä 
yhteistyöllä pärjäämme 
ajassa, jossa meitä kohtaavat 
uudet uhat ja vanhat geopo-
liittiset kysymykset nostavat 
päätään uudella tavalla.

Myös Keski-Suomi on seu-
rannut tätä kehitystä. Samalla 
kun painoarvomme yhtenä 
Suomen kehityksen veturina 
on vahvistunut, olemme op-

pineet, että oma hyvinvointimme on entistä vahvemmin 
riippuvainen muista. Esimerkiksi Äänekosken biotuote-
tehdas ja Jyväskylän nousu Suomen kyberosaamisen 
osaamiskeskittymäksi ovat käytännön esimerkkejä 
2010-luvun toimintalogiikasta.

Keskinäisriippuvuuden lisääntyminen ei tule muut-
tumaan uudellakaan vuosikymmenellä. Pikemminkin 
päinvastoin. Keski-Suomen menestys ja elinvoiman 
vahvistaminen vaatii meiltä kaikilta entistä parempaa 
pelisilmää. Muutosta epäilemällä, se kieltämällä tai vas-
tustamalla, saati rajat kiinni -asenteella emme ainakaan 
pärjää.

Hyviä hankkeita 2020-luvun menestystarinoiksi on 
runsaasti tarjolla. Jyväskylän liikuntapääkaupunki-
hanke, kunnianhimoinen Hippos-suunnitelma mukaan 
lukien, ovat toivottavasti pohja, jolle voi rakentaa uuden-
laista liikunnan ja hyvinvoinnin osaamiskeskittymää.

Toinen samanlainen uuden toivon hanke on käyn-
nistymässä Äänekosken biotuotetehtaan yhteydessä. 
Tulevatko tutkimusvaiheessa olevat sellupohjaiset teks-
tiilikuidut olemaan koko maakunnan uusi vientivaltti, 
jää nähtäväksi.

Rinteen hallitus voi myös tehdä paljon Keski-Suomen 
seuraavan vuosikymmenen menestyksen eteen. 
Tarvitsemme oikeita tulevaisuusinvestointeja saavutet-
tavuuden ja osaamisen parantamiseen. Tarvitsemme 
toimintaympäristön tunnistamista ja vastauksia ai-
kamme haasteisiin.

Myös Keski-Suomen menestys riippuu osaltaan val-
tiollisista päätöksistä. Toivon, että hallitus pystyy muut-
tamaan kurssiaan kohti menestyksellistä tulevaisuutta, 
koska Keski-Suomi tarvitsee sitä.

Kirjoittaja on kokoomuksen kansanedustaja.

Taikuri puheenjohtajaksi
Kokoomuksen Jyväskylän Kunnallisjärjestö valitsi uuden puheenjohta-
jan vuodelle 2020. Millainen uusi puheenjohtaja Niilo Nissinen, 27, on 
ja millaisia suunnitelmia hänellä on tulevalle vuodelle?

Mikä on mielestäsi parasta Jyväs-
kylässä?

– Kun aikoinaan tein päätöksen 
muuttaa Jyväskylään, olivat päällim-
mäisenä syyt keskeinen sijainti ja 
kaunis katukuva. Ihastuin keskus-
ta-alueeseen ja kaupungin kompak-
tiin kokoon: Jyväskylä on ihmisen 
kokoinen ”kylä”. Nyt vuosia myö-
hemmin Jyväskylän parhaisiin puoliin 
lukeutuvat myös ihmiset. Jyväskylä-
läinen elämänasenne on lämmin ja 
vastaanottavainen.
Miksi olet lähtenyt mukaan politiik-
kaan?

– Kokoomuksen puheenjohtaja 
Petteri Orpo on todennut osuvasti: 
”Maailma ei muutu, sitä muutetaan”. 
Jos haluaa jotain tapahtuvan, on itse 
oltava valmis tarttumaan toimeen. 
Puoluetoimintaan olen lähtenyt aluksi 
pienellä panoksella, mutta kun vaikutta-
miskeinot ovat vuosien varrella käyneet 
tutuiksi, on tuo panos ja halu antaa 
itsestä enemmän sen myötä kasvanut.
Miten aiot kehittää kokoomuksen 
toimintaa Jyväskylässä?

– Poliittisten kannanottojen sekä 

paikallisnäkyvyyden lisääminen ovat 
tehtävälistani kärjessä. Puolueiden 
on kilpailtava kansalaisten huomiosta 
monien muiden virikkeiden kanssa. 
Tämä tarkoittaa tarvetta kehittää ja 
uudistaa omaa viestintää jatkuvasti. 
Kokoomus kuuntelee, ei vain viesti 
yksipuolisesti, ja meidän on osattava 
myös tämä vuorovaikutuksen piirre 
välittää kansalaisille omalla toimin-
nallamme.

Mikä on tärkein asia, jonka olet 
oppinut politiikasta?

– Päätöksentekoon voi vaikuttaa ja 
kärsivällisyys palkitaan. Olen vuosien 
varrella saanut todistaa monen 
kannattamani aloitteen niin valtuus-
toissa kuin Arkadianmäellä lopulta 
tulleen hyväksytyksi, ja saanut antaa 
oman panokseni niiden edistämi-
seen. Päätöksenteko tuntuu monesti 
hitaalta, mutta määrätietoisuudella ja 
kärsivällisyydellä asiaansa voi aidosti 
edistää.
Mitä harrastat vapaa-ajallasi politii-
kan lisäksi?

– Olen kohta kaksikymmentä vuot-
ta harrastanut taikuutta ja keikkailen 
satunnaisesti taikurina ja mentalistina 
erilaisissa tilaisuuksissa. Katselen 
myös paljon elokuvia ja elokuva-ar-
vosteluja sekä luen jonkin verran. 
Opiskelua en laske vapaa-aikaani, 
mutta myös maisterivaiheen viimeis-
tely on tänä syksynä ja vielä vuoden 
vaihteen jälkeen mukana täyttämäs-
sä kalenteria.
KAROLIINA SARASTE

Niilo Nissinen kertoo, että sijainti 
ratkaisi kotikunnan.
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Palvelusetelit ovat tulleet esille 
vastauksissanne moneen kertaan. 
Millaisen roolin näette palveluse-
teleillä olevan osana kaupungin 
palveluiden järjestämistä?

Niilo: Kunnallisalan kehittä-
missäätiön vastikään julkaisemasta 
tutkimuksesta kävi ilmi, että suo-
malaiset kannattavat laajalti palve-
luseteleitä perinteisten palvelujen 
ulkoistusten sijaan. Palveluseteleillä 
kuntalaiset saavat itse vaikuttaa 
siihen, mistä hankkivat palvelun. 
Palveluseteleitä tulisikin hyödyntää 
yhä enemmän myös Jyväskylässä.

Katja: Palveluita ei tarvitse aina 
tuottaa kaupungin omana toimin-
tana. Yksityinen sektori täydentää 
julkisia palveluita ja lisää ihmisten 
valinnanmahdollisuuksia. Kaupungin 
kannalta palvelusetelit ovat ketterä 
ja kustannustehokas keino tarjota 
kuntalaisille palveluita. Esimerkiksi 
palvelusetelillä tarjottu lääkäripalvelu 
nopeuttaa hoitoon pääsyä.

Mitkä ovat vetovoimatekijät, 
joilla ihmisiä ja yrityksiä  
saadaan houkuteltua 
Jyväskylään?

Katja: Jyväskylä on tunnettu 
yliopisto- ja koulutuskaupunki ja 
Suomen liikuntapääkaupunki. Myös 
kaunis, puhdas luonto ja vesistöt 
houkuttelevat Keski-Suomeen. 
Kotimaan matkailu sekä kulttuuri- 
ja luontomatkailu ovat kasvussa ja 
siinä kasvussa Jyväskylän pitää olla 
mukana.

Kaupungin elinvoiman vah-
vistamiseksi ja säilyttämiseksi on 
tehtävä investointeja kohteisiin, 
joista on mahdollista saada tuloja ja 
työpaikkoja. Hippos2020 on elin-
tärkeä hanke kaupungille. 

On hienoa, että Valtion liikun-
taneuvosto esittää hanketta valta-
kunnallisesti merkittäväksi liikun-
tapaikkahankkeeksi, ja sille ollaan 
myöntämässä kahden miljoonan 
euron avustusta.

Niilo: Jyväskylästä tulee mieleen 
ensimmäisenä rallit. Jyväskylän 
MM-ralleilla on merkittävä rooli 
kaupungin maineen ja näkyvyyden 
lisäämisessä, sekä se tuo joka vuosi 
suuret määrät ihmisiä sekä tuloja 
kaupunkiin. Rallien lisäksi Jyväskylä 
on tapahtuma- ja kongressikau-
punki, jossa järjestetään Suomipop-
festivaaleista alkaen paljon mittakaa-
valtaan suuria tapahtumia.

Tällä hetkellä käynnissä on kau-
pungin kulttuuritilojen selvitystyö, 
joka linkittyy myös keskusta-alueen 
elävöittämiseen. Kaupungista vali-
tettavasti uupuu musiikkisali, joka 
vielä entisestään rikastuttaisi kult-
tuuritarjontaa. Onneksi Jyväskylän 
Kesä, Yläkaupungin Yö, Valon kau-
punki sekä monet muut tapahtumat 
tuovat kulttuurin jokaisen kunta-
laisen ulottuville. Laaja ja monipuo-
linen kulttuuritarjonta on omiaan 
tekemään Jyväskylästä houkutte-
levan asuinpaikan!

”KORKEA-
KOULUOPISKELIJAT 

TULISI SAADA  
JÄÄMÄÄN  

KAUPUNKIIN  
TÖIHIN SEKÄ  

PERUSTAMAAN 
PERHETTÄ.” 

Niilo Nissinen

Sekä Niilo Nissinen että Katja Isomöttönen kannattavat palveluseteleiden käyttöä. 
He muistuttavat, että palveluseteli on ketterä ja kustannustehokas tapa tarjota 
kuntalaisille palveluita.

”PALVELUITA  
EI TARVITSE AINA 

TUOTTAA  
KAUPUNGIN  

OMANA  
TOIMINTANA.” 

Katja Isomöttönen


